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Cuvântul săptămânii: Ceea ce ne dă Domnul în cămăruța singuratică nu este numai pentru 

cămăruță, ar trebui să scoatem (ce primim) și să lăsăm să devină o binecuvântare și pentru alții. 

          Amalie Sieveking. 

 

 

      „Urmează-Mă! „ 
      (Luca 5:27 și 28.) 

 

 

Ce a văzul Hristos la Matei.  

 

Evanghelistul spune acest incident ca pe ceva de la sine înțeles și complet firesc, care se 

întâmplă în fiecare zi. Domnul Isus a venit într-o cetate numită Capernaum. Era mult trafic pe 

drum. Caravanele s-au mutat de la est la vest și de la vest la est. Atunci Domnul Isus l-a văzut 

pe Levi stând la vamă. El i-a i spus: Urmează-mă. Fără să răspundă nici măcar un cuvânt, acest 

vameș s-a ridicat, a lăsat totul în urmă și L-a urmat pe Domnul.  

Oricât de simplu a fost acest eveniment, a părut dramatic. Este bine să înțelegem sensul 

mai profund al acestei întâmplări pentru a înțelege că același lucru se poate întâmpla și astăzi. 

Ce personalitate puternică trebuie să fi avut Hristos, căci cuvintele Sale au făcut o impresie atât 

de decisivă asupra acestor persoane! Ce secret se ascunde în spatele acestor 2 cuvinte mici: 

Urmează-Mă. Crezi că ar putea schimba complet pe acest Levi într-o clipă?  

Dacă ai urmări oamenii pe străzile din Canernaum puțin mai târziu, ai auzi cu siguranță 

cum s-a schimbat conversația lor din cauza acestui eveniment. Toți cei care l-au cunoscut pe 

Levi nu puteau să-i înțeleagă decizia lui finală.  

Acest Levi, numit și Matei. a fost văzut pretutindeni ca o persoană sobră și lucidă în 

viață și acum era luat prin surprinde. Cum a fost posibil ca să fie prins de Isus atât de ușor?  

Secretele de personalitate, darurile ascunse, posibilitățile imposibile și surprizele au 

lucrat împreună în acest moment decisiv.  

Matei ar fi fost probabil ultima persoană, care s- ar fi considerat a fi ucenic al Domnului 

Isus. Era evreu. Și până astăzi este greu ca un evreu să devină creștin. 

Matei era considerat un trădător printre oamenii lui, se ocupa cu colectarea impozitelor 

și era printre cei mai răi oameni la acea vreme. Au vrut doar să câștige bani mulți cu orice preț. 

A folosit toate mijloacele și ocaziile pentru a se îmbogăți.  

Ei-vameșii au slujit guvernului roman, care conducea Palestina la acea vreme. Taxele 

pe care le percepea Roma trebuiau să fie colectate de acești vameși. Erau obligați să plătească 

o anumită sumă către stat. Dar, de obicei, ei cereau mult mai mult de la oameni și lăsau surplusul 

să curgă în propriile buzunare.  



Evreii i-au văzut pe acești vameși ca trădători ai poporului. Pentru că impozitele le 

aminteau involuntar de subjugarea lor. Acest Levi era o persoană disprețuită de toți din jurul 

lui. 

El era din grupul de oameni fără Dumnezeu, nu ținea legea și nu participa la slujbele 

bisericești și nu se număra printre așa-zișii oameni evlavioși. Cine s-ar fi așteptat ca acest Matei 

fără Dumnezeu să devină vreodată un ucenic al lui Isus?  

Există încă mulți astfel de oameni astăzi, care și-au aruncat întregul creștinism peste 

bord. Ei nu vor sa mai știe nimic despre Dumnezeu, ca și acest vameș.  

Dar lucrul minunat la Matei a fost că Hristos a privit mai adânc. Scrie în textul nostru: 

El l-a văzut pe acest vameș. Domnul Isus l-a privit cu ochi diferiți decât l-au văzut toți ceilalți 

și a recunoscut că Matei a fost o persoană care a căutat ceea ce nu a găsit.  

Matei a vrut să facă bani și să devină bogat. Și asta făcea mereu, pentru căci nu știa 

nimic mai bun. El a văzut că strângerea de bani și înșelarea altora este cea mai bună metodă de 

a stăpâni viața.  

Dar, pe de altă parte, acest Matei nu era un ipocrit, ci un om sincer. Oricât de ciudat ar 

suna această afirmație, este totuși corectă. A luat viața așa cum era și a vrut să profite la-

maximum de ea. Prin urmare, acum el nu și-a ascuns slăbiciunile. Nu voia să pară evlavios ca 

fariseii, a căror purtare dovedea contrariul.  

Acest colector de taxe era de fapt ca fiul risipitor. Așa cum a vrut, nu a mai rămas în 

casa tatălui său, ci a fugit să-și trăiască viața departe de Dumnezeu. Dar într-o țară străină nu a 

găsit ceea ce-și dorea atât de mult. 

 Nu era mulțumit de viața anterioară. Căuta cu dor ceva mai bun. 

Câți oameni urmează și azi pe același drum! Ei cred ca au găsit ceea ce trebuie și apoi, 

mai devreme sau mai târziu, trebuie să descopere că au greșit. 

Nu avem dreptul să judecăm astfel de oameni și să-i privim cu dispreț. Dimpotrivă, 

avem mai multe motive ca noi să ne găsim vinovați. Pentru că noi, în calitate de credincioși, 

deseori nu am arătat ceea ce se așteptă de la-noi. Așadar, s-ar putea ca noi să fi fost cauza prin 

care unii care căutau sinceri s-au rătăcit.  

Este posibil ca acest Matei să fi avut un tată, care a fost unul dintre farisei. Poate că a 

fost un om evlavios în sensul rău, care părea respingător celor din jur. 

 Câți creștini sunt și astăzi a căror evlavie face altora o impresie neplăcută și urâtă! 

Atunci cei care caută sincer, se îndepărtează cu dispreț și nu doresc nimic de-a face cu astfel de 

oameni.  

Domnul Isus a privit atât de adânc în inima acestui vameș și a descoperit și mai mult. A 

observat că el nu o era mulțumit cu viața de afaceri. Acum se săturase de toată răutatea și 

înșelăciunea.  

Mulți știu momente din viața lor, când se simt dezgustați de felul în care au umblat până 

acum. Atunci tânjesc după o viață pură, nobilă. Vor să privească toată lumea sincer și liber în 

față. Este un loc grozav să te simți rușinat și să te privești ca un ticălos. 

Acest dor pentru o viață diferită, mai bună, este în noi toți. Că atunci când l-am găsit, 

am vrea să fim înțelegători față cei care-au căutat până acum în zadar și să fim călăuzitori  către 

Domnul pentru ei. 

Acesta este marele izvor de mângâiere și putere în frica vieții creștine, că putem avea 

și acum această experiență cu Isus, pe care au avut-o primii creștini cu El. Nu putem să ne 

apucăm de Hristos. Dar Hristos ne prinde. Acesta este pacea adâncă din fundul sufletului 

nostru, în timp ce suprafața este agitată de furtună. Aceasta este ancora solidă care duce în 

sanctuarul ceresc. 

 

D.K. Heim. 

 

 



Secretul Martorului Puternic. 

 

1 Regi 17:1 Și Ilie Tișbitul, unul dintre cetățenii Galaadului, i-a zis lui Ahab: "După 

cum zice Domnul Dumnezeul lui Israel, înaintea căruia stau eu, nu va fi nici rouă, nici ploaie 

în acești ani, pentru că eu spun.  

 

Există oameni care posedă arta elocvenței-într-un grad înalt, și totuși cuvintele lor nu 

fac impresie. Cu toate acestea există și alții a care nu au nicio urmă de abilități oratorice 

strălucite și totuși cuvintele lor se lipesc ca pionezele și cuiele. De ce asta ?.Cu Ilie putem afla 

secretul autorității ca martor. Cuvântul lui s-a răspândit cu putere, deși era foarte simplu și fără 

nici o înflorire oratorică! Ilie avea un lucru: avea o certitudine de necontestat, dincolo de orice 

îndoială, despre ceea ce proclama. A venit cu unul... 
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